
Odovzdali sme štafetu predsedníctva v RPPS SR
12 mesiacov na čele zoskupenia piatich relevantných agropotravinárskych samospráv na Slovensku,
množstvo oficiálnych stretnutí s predstaviteľmi agrorezortu, korešpondencia a kontakty s najvyššími
ústavnými činiteľmi, oficiálne, ale aj neoficiálne rokovania s politikmi, mnohé mediálne aktivity –
všetko v mene Rady poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv SR /RPPSR SR/. Taký bol rok
na čele RPPS SR.
 

 
Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora ukončila rok trvajúce predsedníctvo v Rade
poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv SR na stretnutí v Trnave. Predseda SPPK Emil
Macho vyhodnotil 12 mesiacov aktivít v tomto zoskupení.
 
Rada poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv SR sa za posledný rok pod vedením SPPK
vyjadrovala k viacerým zásadným agropotravinárskym témam. Uskutočnili sa mnohé rokovania ešte
s bývalým vedením Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR. Rada diskutovala v rámci
predvolebných rokovaní s najrelevantnejšími politickými stranami kandidujúcimi do NR SR.
 
Predvolebná diskusia, zostavovanie vlády a následný povolebný vývoj udalostí boli témami aj
viacerých spoločných tlačových vyhlásení a tlačových besied – reakcia RPPS SR na Programové
vyhlásenie vlády SR, reakcia RPPS SR na zostavenie vedenia MPRV SR, reakcia RPPS SR na
schválených štátny rozpočet 2020 a ďalšie.
 
Spolupráca a význam Rady sa naplno prejavil aj okamžitou spoločnou tlačovou besedou pred
rezortným ministerstvom, kde poľnohospodári združení v RPPS SR vysvetľovali novinárom, prečo
odmietajú presun finančných prostriedkov z 1. do 2. piliera. Spolupráca bola príkladná aj počas
krízového obdobia pandémie, kde potravinári a poľnohospodári nastavovali výrobu tak, aby nebola
prerušená plynulá výroba potravín.
 
Mať fungujúcu platformu je obzvlášť kľúčové v časoch, keď slovenské poľnohospodárstvo a



potravinárstvo stojí pred historickou výzvou, ako zvýšiť potravinovú sebestačnosť krajiny. Toto slovo
nikdy nenabralo takú váhu, ako v období celosvetovej krízy spôsobenej COVID-om 2019. Nie je
samozrejmé a jednoduché mať plné regály potravín, o čom sme sa presvedčili aj počas krízových dní
pandémie. Poľnohospodári a potravinári stoja pred výzvou, ako dokázať Slovákom, teda
spotrebiteľom, ale žiaľ, aj samozvaným odborníkom na agropotravinárske témy, že vedia
vyrábať bezpečné, chutné potraviny, čím prinášajú pridanú hodnotu pre krajinu.  
 
„Kľúčové je pre mňa teraz obdobie najbližších rokov – 2021 a 2022. Bude to zároveň aj prechodné
obdobie v rámci Spoločnej poľnohospodárskej politiky. Musíme si preto zodpovedne určiť, akým
spôsobom chceme riešiť bravčové mäso, hydinu, ovocie, zeleninu, ako by mala vyzerať zelená nafta
pre potravinárov. V najbližších mesiacoch nás čaká debata o štátnom rozpočte, rovnako chceme
skutočne konštruktívnu diskusiu o Strategickom pláne. Úloh a výziev je veľa“, naznačil predseda
Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Emil Macho.
 

 
Všetkých päť členov RPPS SR – Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora, Potravinárska
komora Slovenska, Agrárna komora Slovenska, Zväz poľnohospodárskych družstiev a obchodných
spoločností a Združenie agropodnikateľov a vlastníkov pôdy Slovenska zdôraznilo význam takéhoto
zoskupenia a jeho veľký potenciál aj do budúcnosti. Silnú vyjednávaciu taktiku dosiahne RPPS SR
najmä súdržnosťou a zodpovedným prístupom k zásadným celospoločenským témam v oblasti
agropotravinárstva.
 
V druhom polroku 2020 bude Rade poľnohospodárskych a potravinárskych samospráv SR predsedať
Zväz poľnohospodárskych družstiev a obchodných spoločností.
 
 
 


